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SKUPSTINA CRNE GORE 

g. Andriji Mandicu, predsjedniku Skupstine

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, ministru unutra§njih poslova, 
g. Danilu Saranovicu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Postovani ministre, Saranovicu

Koji su najznacajniji nedostaci u materijalno-tehnickom stanju policije koji su evidentirani 
od Vaseg dolaska?

Kako ocjenjujete trenutno stanje ljudskih resursa u policiji u poredenju s potrebama i 
zadacima koje policija ima i koji su glavni izazovi s kojima se suocava upravljanje ljudskim 
resursima u policiji i kako se planira njihovo rjesavanje?

Obrazlozenje cu dati na samoj sjednici.

Molim odgovor i u pisanoj formi.

POSLANIK
dr Albin Ceman

S postovanjem,
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Adresa: Bulevar Svetog Petra Cetinjskog 22, 
81000 Podgorica, Crna Gora 

tel:+382 20 224 222 
fax; +382 20 244 424 

www.mup.gov.me
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Za: SKUPSTINA CRNE GORE
KLUB POSLANIKA DEMOKRATSKE CRNE GORE
Poslanik, Albin Ceman

POSLANICKO PITANJE
Koji su najznacajniji nedostaci u materijalno-tehnickom stanju policije koji 

su evidentirani od Vaseg dolaska?
Kako ocjenjujete trenutno stanje ljudskih resursa u policiji u poredenju sa 

potrebama i zadacima koje policija ima i koji su glavni izazovi s kojima se suocava 
upravljanje Ijudskim resursima u policiji i kako se planira njihovo rjesavanje?

ODGOVOR
Postovani poslanice Ceman,
Stanje materijalno tehnickih sredstava, naoruzanja i opreme je na 

nezadovoljavajucem nivou.
Poslednji put komplet uniform! i njenih djelova za sluzbenike uniformisane 

policije obezbjeden je 2015.godine, odnosno za pripadnike Sektora policije posebne 
namjene 2008. godine. Nedostatak materijalno tehnickih sredstava se ogleda u cinjenici 
da su u prethodnom periodu budzetska sredstva koja su obezbjedivana za potrebe 
Ministarstva unutrasnjih poslova bila dovoljna iskijucivo za obezbjedivanje licnih 
dohodaka i goriva za potrebe policije, dok je ulaganje u zanavljanje i obezbjedenje 
savremenih materijalno tehnickih sredstava i opreme za rad i funkcionisanje policijskih 
sluzbenika bilo u prethodnom periodu potpuno zanemarljivo.

Navodim neke primjere zatecenog stanja u ovoj oblasti:
• visegodisnja nerealizacija projekta "Stacionarni radarski sistemi", kojima bi se 

obezbijedio video nadzor i registrovanje pocinilaca saobracajnih prekrsaja na 
najfrekventnijim putnim pravcima u Crnoj Gori. Vrijednost ovog projekta je 
procijenjena na oko 3.000.000 eura;

• ncposjedovanje adekvatnog softvera za fmansijski istrage;
• nepostojanje pune opticke povezanosti na granicnim prelazima {relativno spor 

protokpodataka);
• nepostojanje Case Management System i Entity Management System sistema u 

okiru svih relevantnih jedinica Uprave policije, pri cemu posebno isticemo 
Specijalno policijsko odjeljenje. U saradnji sa medunarodnim partnerima aktivno 
se radi na uspostavljanju ovog sistema koji bi u sto skorijem periodu bio 
funkcionalan;

http://www.mup.gov.me


• neadekvatan sistem tehnicke zastite, nedostatak i neispravnost dijela sistema 
tehnicke zastite (metal-detektorska vrata i rendgen ureflaji], nedovoljna 
opremljenost MTS na odredenom broju objekata;

• lose i neadekvatno stanje voznog parka u vecini organizacionih jedinica, zatim 
nedostatak rezervnih djelova za motorna vozila (procedura opravke i servisiranja 
je veoma usporena), nedostatak servisiranja sluzbenih plovila, zastarjela 
racunarska oprema, nedovoljan broj sigurnih kasa za cuvanje dokumentadje 
oznacene stepenom tajnosti, neadekvatan nivo tehnicke opremljenosti.

Osim navedenog postoje i drug! materijalno tehnicki nedostaci koje zbog njihove 
specificnosti i rizika koje bi njihovo javno iznosenje moglo proizvesti, ne smijem navesti 
u ovom odgovoru.

Kada je rijec o kadrovskoj strukturi, zateceno stanje u Upravi policije je 
zabrinjavajuce po vise osnova i to:

• pitanje obrazovanja zbog nepostojanja odgovarajuceg programa za potrebe 
policijskog obrazovanja;

• strucno usavrsavanje je nedovoljno tj. ne postoje ill su ogranicene mogucnosti 
stipendiranja sluzbenika da pohadaju programe visokog obrazovanja;

• hiperprodukcija visokorukovodnog kadra u policiji, skolovanje i dostavljanje 
diploma sa fakulteta koji ne zadovoljavaju potrebe Uprave policije;

• popunjavanje kadrovskih kapaciteta policije je otezano jer, shodno Zakonu o 
unutrasnjim poslovima, propisani V nivo okvira kvalifikacija obrazovanja, za 
zasnivanje radnog odnosa u Upravi policije u zvanju policajca, moguce je 
obezbijediti samo sa svrsenim akademcima Policijske akademije;

• negativan trend u broju pripadnika Uprave policije se ogleda u cinjenici da se 
godisnje u Upravu policije u svim njenim sektorima zaposli oko 50 svrsenih 
polaznika Policijske akademije, dok je odliv iz Uprave policije znacajno veci i 
krece se izmedu 150-200 sluzbenika uniformisane policije na godisnjem nivou;

• nepovoljna starosna struktura - u kategoriji od 40 do 67 godina starosti procenat 
sluzbenika je oko 75%. Dodatno, znacajan broj policisjkih sluzbenika ispunjava 
uslove za odlazak u penziju do kraja 2025. godine, sto ce za posledicu imati da ce 
Uprava policije ostati bez optimalnog broja sluzbenika za nesmetano 
funkcionisanje.

Od dolaska u ministarstvo, odmah smo pristupili rjesavanju nagomilanih problema 
pa smo tako uspjeli realizovati prijem XIV generacije pitomaca Policijske akademije (njih 
49). U toku je i procedura prijema XV generacije pitomaca Policijske akademije [njih 62). 
XVI generacija zavrsava u oktobru tekuce godine [ukupno 92 pitomca), dok XVII 
generacija zavrsava u oktobru slcdece godine (96 pitomca). Kada je u pitanju XVllI 
generacija pitomaca dali smo saglasnost za upis 110 polaznika.

Pored navedenog u postupku smo pregovora oko vracanja policijskih sluzbenika 
koji sada rade na obezbjedivanju sudskih i tuzilackih institucija u nas sistem tako da 
ocekujemo da cemo i na taj nacin ojacati kadrovske kapacitete.

U toku je izrada novog Pravilnika o unutrasnjoj organizaciji i sistematizadji 
nakon cijeg usvajanja i donosenja kadrovskog plana mozemo ici sa raspisivanjem javnih 
oglasa i konkursa u cilju kadrovaskog popunjavanja policije.

S postovanjem.
MINISTAR 

fealiilo^ARANOVIC

CV-.


